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Geachte heer/mevrouw, 
 
Donderdag 26 januari 2017 heeft een informeel overleg plaats gevonden tussen raadsleden, 
commissieleden en enkele bestuursleden van sportverenigingen in de Gemeente 
Zoetermeer. 
Na afloop van dit gesprek is mij verzocht onze ideeën, meningen en gedachten per mail aan 
de betrokkenen te doen toekomen. 
 
Graag gaan wij in op de Sportagenda 2017 zoals gepresenteerd in de nota Sport & 
Zoetermeer, Zoetermeer sterker door sport. Wij doen dat graag per sportbeleid, waarbij 
omkaderde opmerkingen de specifieke aspecten van Zoebas betreffen en cursief onze 
weergave van de inhoud van de sportagenda. 
 

1. Zoetermeerders zijn actief! 
Bestaande stimuleringsmaatregelen zoals Zoetermeer pas, wijksprotvereniging, 
zwemvergoedingsregeling en de Nationale Sportweek worden gecontinueerd. Nieuwe 
impulsen zijn beschikbaar voor vernieuwende creatieve concepten met als doel stimuleren 
van sportdeelname. 
 

Zoebas wil een nieuw concept ontwikkelen waarbij onderwijs, veiligheid en basketbal 
gecombineerd wordt. Pleintjesbasketbal in combinatie met huiswerkbegeleiding en 
naschoolse opvang, met als doel kinderen georganiseerd op een laagdrempelige wijze te 
laten sporten en studeren, in combinatie met opvang. Basketbal heeft zich reeds bewezen 
substantiële invloed te hebben op de ontwikkeling van kinderen, waarbij competenties 
positief ontwikkelen, zoals samenwerken, organiseren, incasseren maar ook instrueerbaar 
maken etc. 

 
Sportstimulering moet doelgerichter, één van de voorwaarden hierbij is dat optimaal 
bijgedragen wordt aan de maatschappelijke waarde van sport. 
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Wij zijn van mening dat dit een zeer moeilijk definieerbaar begrip is. Wanneer wordt een 
maatschappelijke bijdrage geleverd? In beginsel leveren bijna alle verenigingen een 
maatschappelijk bijdrage door de mogelijkheden te bieden te sporten. 
Belangrijk derhalve meer duidelijkheid te verkrijgen over wat maatschappelijke bijdrage 
precies betekent. 
 
Nieuwe initiatieven worden gewaardeerd, echter de sportstimuleringsregeling of –impuls is 
altijd van tijdelijke aard. Hetgeen een blokkering opwerpt voor heel goede ideeën met goede 
resultaten, permanent uit te kunnen voeren. 
  
Concrete acties – monitoren norm voor gezond bewegen, werkgroep formeren voor 
ontwikkeling indicatoren, verbeteren van communicatie. 
Deze acties zijn wat ons betreft geen onderdeel van nieuw beleid, echter activiteiten die 
altijd uitgevoerd dienen te worden en waar vervolgens met de uitkomsten concrete acties 
ondernomen moeten worden en daar zien we weinig van terug. 
 

2. Accommodaties op orde 
Primaire verantwoordelijkheid is sportaccommodaties aan te bieden voor de breedtesport. 
Bij behoefte uit de samenleving aan topsportvoorzieningen kunnen aanvullende geldstromen 
onderzocht worden. 
Hier wordt niet ingegaan indien de breedtesport behoefte heeft aan nieuwe of verbeterde 
voorzieningen. Dus kennelijk wordt alleen voor topsportvoorzieningen de mogelijkheden 
voor extra geldstromen bekeken. Wij stellen voor deze mogelijkheid wel voor de 
breedtesport in te zetten. 
 

Zoebas wenst haar huidige (hoofd)accommodatie, waar alle thuiswedstrijden worden 
afgewerkt, namelijk in de Lijnbaan te renoveren en te moderniseren. Reeds enkele decennia 
huurt Zoebas de Lijnbaan, echter in deze periode zijn slechts beperkte en nota bene 
noodzakelijke verbeteringen en vervangingen uitgevoerd. Renovatie van de kleedkamers en 
sanitaire voorzieningen zijn wenselijk. Daarnaast denken wij dat met beperkte investeringen 
ook tribunes gebouwd kunnen worden.  
Nu staan ouders, familie en vrienden direct langs de zijlijn onder de baskets hetgeen tot 
gevaarlijke situaties kan leiden.  
Door een ongeluk, waarbij een licht gewonde afgevoerd moest worden naar het ziekenhuis, 
heeft de bezoekende vereniging een klacht bij de Nederlandse Basketbal Bond ingediend 
over de gevaarlijke, onverantwoorde situatie bij ons in de hal. 
Naast veiligheid zal verbetering van de accommodatie ook een bijdrage leveren in de 
aantrekkelijkheid van het basketbal in Zoetermeer, hetgeen naar onze mening zal leiden tot 
een toename van sportende inwoners. 
Wij verzoeken de Gemeente dan ook te onderzoeken op welke wijze de sporthal de Lijnbaan 
te renoveren en bij voorkeur ook te investeren. 

 
Capaciteitsonderzoek ondersteunen wij van harte en zal de basis vormen voor een eerlijke 
verdeling van de capaciteit en bovendien een basis voor een investeringsplan. Wij hopen 



 
 
 

echter indien uit het onderzoek blijkt dat nieuwe accommodaties benodigd zijn, dat ook 
concrete plannen gemaakt worden de capaciteit uit te breiden. 
 
Uit het tevredenheidsonderzoek 2016 kan geconcludeerd worden dat de accommodaties met 
een ruime voldoende wordt gewaardeerd. 
Graag wensen wij inzage in de resultaten en de conclusies uit het tevredenheidsonderzoek. 
Onze vereniging heeft duidelijk kenbaar gemaakt ontevreden te zijn over de huidige 
accommodatie. 
 
Tevens ondersteunen wij het onderzoek naar de tarieven en het transparant maken van de 
tarieven en de kortingen c.q. subsidies. Echter de kortingen, subsidies afhankelijk te maken 
van de mate van maatschappelijke betrokkenheid wijzen wij af.  
Zoals eerder vermeld, wat wordt precies bedoeld met maatschappelijke betrokkenheid? 
Bovendien zijn tal van argumenten te bedenken waarom hoogte van de huursubsidie niet 
gerelateerd moet worden aan de maatschappelijke betekenis van de vereniging, omdat een 
vereniging  

- al geen vrijwilligers te kan vinden voor interne taken, dan wordt het voor 
maatschappelijke taken nog moeilijker; 

- inherent zich moeilijk leent voor maatschappelijke bijdrage; 
- reeds jaren maatschappelijk actief is, echter toevallig een periode mogelijkheden ziet 

deel te nemen aan maatschappelijke activiteiten; 
- etc. 

 
Hoge huurtarieven leiden ook tot scheiding van de sportende jeugd, waarbij bepaalde 
sporten door de hoge huren en daardoor hoge contributies elite sporten worden, ondanks 
de voortzetting van de Zoetermeer Pas. Goede voorbeelden zijn de hoge contributies bij de 
ijshockey en basketbal. 
 
Gemeente heeft als doelstelling het kwantitatief en kwalitatief het op peil houden van de 
accommodaties. Hieruit blijken geen hoge ambities. De Gemeente past op de winkel.  
Bij een doelstelling zoveel mogelijk inwoners te willen laten sporten, hoort ook een concreet 
investeringsplan op het gebied van accommodaties, dit lijkt ons onlosmakelijk aan elkaar 
verbonden. De Gemeente laat geen visie hierop zien. 
 

3. Vitale sportverenigingen 
Wij ondersteunen het Sportloket en de verenigingsondersteuner, echter de weg naar deze 
functies moet beter gecommuniceerd worden, zodat de sportaanbieders ook weten hoe 
deze functies benaderd kunnen worden. 
 

4. Sport in de maatschappij 
Gezondheidspartners en sportaanbieders  moeten beter samenwerken.  
Wat is de rol van de Gemeente hierbij? 
 



 
 
 

Nauwe samenhang onderwijs en sport – hier wordt de combinatiefunctionaris ingezet. Maar 
op welke wijze worden de verenigingen hierbij betrokken? Wij zijn van mening dat ook sport 
specifieke combinatiefunctionarissen ingezet moeten worden om dat zij meer kennis, 
ervaring hebben op hun sportgebied. Tenslotte een gemeentelijke combinatiefunctionaris 
met specialisme voetbal, weet over het algemeen niet voldoende van basketbal. 
  

Afgelopen seizoen heeft Zoebas diverse clinics gegeven voor onder andere allochtone 
vrouwen groepen bij Stichting Piëzo. Zoebas heeft door inzet van haar eigen netwerk deze 
clinics kunnen organiseren.  
Welke rol heeft de Gemeente hierbij? 

 
Verbetering van de veiligheid door preventie. 

Zoebas heeft vorig seizoen deelgenomen aan het project van het Ministerie van Veiligheid 
en Justitie, “Alleen jij bepaalt wie je bent”. Een pre-interventie programma op initiatief van 
het Ministerie en onder begeleiding van de Universiteit in Amsterdam.  
De resultaten van AJB basketbal Zoetermeer waren zeer positief. Met een zeer hoge 
conversie van project naar vereniging kan het project als buitengewoon geslaagd 
gekwalificeerd worden. 
Voor Zoebas is dit het voorbeeld om in Zoetermeer een vergelijkbaar project uit te voeren 
om niet alleen kinderen te laten sporten maar ook uit de criminaliteit te houden. 
Helaas is door intrekking van de combinatiefunctionaris voor de vereniging is geen ruimte 
voor dergelijke projecten. 

 
5. Trots op de sport in Zoetermeer 

Wij krijgen sterk de indruk dat de Gemeente graag trots wil zijn op haar topsporters en dat 
aan Nederland wil tonen, echter ondersteuning van de topsport vinden wij niet terug in de 
Sportagenda. 
 
Focus op sportevenementen die een bijdrage leveren aan de profilering van Zoetermeer. 
Wij zijn van mening dat dergelijke evenementen niet mogen drukken op het sportbudget 
maar op het city marketing budget. Daarmee kan het beschikbare budget aangewend 
worden voor activiteiten die bijdragen  
 
Mochten de belanghebbenden een mondelinge toelichting wensen, dan zijn wij uiteraard 
bereid een afspraak te maken. 
 
Met sportieve groeten, 
 
 
 
Zoetermeerse Basketballvereniging Zoebas 
Arthur van Hek 
Voorzitter 


